
Oświadczenie złożone 

przez senator Agnieszkę Gorgoń-Komor 

na 50. posiedzeniu Senatu 

w dniu 6 października 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Adama Niedzielskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Otrzymuję bardzo niepokojące informacje związane z podważaniem prawidłowości realizacji umów 

o udzielanie świadczeń gwarantowanych w rodzaju: podstawowa opieka zdrowotna w zakresie preskrypcji 

recept refundowanych na preparat neocate lcp dla dziecka powyżej pierwszego roku życia. 

O pomoc zwracają się lekarze, którzy z poczucia obowiązku, według najlepszych praktyk medycznych, 

z uwagi na zdrowie i bezpieczeństwo dzieci, a przy tym działając na postawie wieloletnich doświadczeń 

i zgodnie z posiadaną wiedzą medyczną, przepisywali w ramach refundacji wspomniany lek dzieciom powy-

żej pierwszego roku życia. Sytuacje te były podparte konkretnymi argumentami. Wynikało to z konieczności 

odpowiedniego i bezpiecznego leczenia, gdyż dzieci spożywające neocate w wersji junior nie przybierają na 

wadze, borykają się z problemami gastrycznymi, co skutkuje nieprawidłowym rozwojem. W związku z tym 

lekarze, chcąc spełnić swój obowiązek – w trosce o pacjentów – przepisywali lek neocate lcp. Dla wszystkich 

lekarzy zdrowie pacjenta jest najważniejsze, pełnią oni misję, a często ponoszą za to niesprawiedliwe konse-

kwencje. 

W związku z powyższym zwracam się do Pana Ministra z prośbą o pochylenie się nad tą sprawą oraz 

przedstawienie wskazań klinicznych dotyczących leku neocate. Proszę także o przedłożenie kosztów refun-

dacji leku od roku 2014. 
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